



August 1, 2008

Latest News

Index

- UNIAP China Office held an inter-agency meeting
- China's Plan of Action on Combating Trafficking in Women and Children (2008-2012) Training Workshop was held in Yantai, Shandong
- Police cracked human trafficking ring in Quqing, Yunnan
- Police in Gansu Province began new initiative to bring sunshine into families
- Ethical Standards for Counter-Trafficking Research and Programming (English version only)

《反拐新闻文摘》目录

- UNIAP 中国办公室举办机构间会议
- 《中国反对拐卖妇女儿童行动计划》培训研讨会在烟台举行
- 云南曲靖警方破获系列拐卖案
- 甘肃启动“警务阳光进家庭”活动

Article in Brief

UNIAP China Office held an inter-agency meeting

UNIAP China Office, 29 July 2008: An inter-agency meeting was held at UNIAP China Office on 29 July 2008 to discuss the office's current and upcoming events as set out in its workplan. The meeting was attended by representatives from UNICEF, IOM, ILO and World Vision. During the meeting, Jiang Feng, National Project Coordinator of UNIAP China Office, introduced three main upcoming events as well as other planned activities. UNIAP will work with National Working Committee for Children and Women under the State Council (NWCCW) to provide a training workshop on implementing China's Plan of Action on Combating Trafficking in Women and Children (NPA) on 4-5 September in Guizhou province. In addition, it will support the Ministry of Foreign Affairs (MFA) to host an international seminar on UN Convention against Transnational Organised Crimes and the Protocol to Prevent, Suppress and Punish Trafficking in Persons (UNTOC seminar) in October. UNIAP China will also work with the MCA on building a model shelter in Xiamen, Fujiang. The participants showed great willingness to cooperate and support the events, with financial contributions from World Vision, UNICEF and ILO.

China's Plan of Action on Combating Trafficking in Women and Children (2008-2012) Training Workshop was held in Yantai, Shandong

Full text:

http://www.china-woman.com/rp/main?fid=open&fun=show_news&from=view&nid=33563

China Women's News, 11 July 2008: All China Women Federation (ACWF) held a training working in Yantai in order to fully implement China's National Plan of Action on Combating Trafficking in Women and Children (NPA). More than 120 people from the Ministry of Public Security, Ministry of Civil Affairs, NWCCW, member agencies of ACWF's anti-trafficking working team, and ACWF officers from 31 provinces, counties and

cities participated in the workshop. UNICEF resident representative was invited to speak at the workshop. The objectives of the workshop were: reviewing the achievements gained by collaborative anti-trafficking work between ACWF, MPS and various international organisations over the years, discussing existing problems and increasing the capacity of ACWF to participate in anti-trafficking efforts.

Police cracked human trafficking ring in Qujing, Yunnan

Full text: http://news.yahoo.com/s/afp/20080714/wl_asia_afp/chinacrimetraffickingchildren

AFP, 14 July 2008: Police have arrested 18 people suspected of kidnapping children and women in southwest China and trafficking them across the country. Police began investigating the crimes when several children in Yunnan province began disappearing in May. Following a two-month investigation, police cracked down on the ring, arresting the 18 suspected traffickers in Yunnan, neighboring Guizhou, and Henan and Shandong provinces to the north. Seven children, mostly aged between three and four but also including the newly born infant, were rescued and returned to their parents in Yunnan's Qujing city. A woman, whose age was not given, was also rescued by the police.

Last month, a man convicted of heading a gang that kidnapped 38 young boys between 2001 and 2004 and which sold them for about \$1,800 dollars each was executed in southern China's Guangdong province. In September last year, Chinese police busted a baby trafficking ring that resulted in dozens of people being accused of buying and selling at least 40 infants in eastern China's Shandong province.

Police in Ganshu province began new initiative to bring sunshine into families

Full text: <http://www.womenwatch-china.org/article.asp?id=3368>

China Women's Daily, 2 July 2008: The General Command of the Department of Public Security and Provincial Women's Federation of Ganshu province began a new initiative to combat trafficking in women and children as well as other crimes that seriously infringe upon the rights of women and children. The objectives for the initiatives are: understanding the current situation of trafficked women and children through participation in the community and family, reducing serious crimes against women and children, and reducing the harm suffered by women and children, both physically and mentally.

Ethical Standards for Counter-Trafficking Research and Programming

The article builds on the 2008 UNIAP Ethics and Human Rights in Counter-Trafficking Initiative. With this initiative UNIAP seeks to draw attention and discussion to this important dimension in counter-trafficking work. Please follow the [link](#) to read this article.

UNIAP 中国办公室举办机构间会议

UNIAP 中国办公室在 7 月 29 日举办机构间会议。来自联合国儿童基金会、国际移民组织、国际劳工组织和世界宣明会的代表参与了此会。国家项目协调员蒋烽简要说明了国家联席会议成员单位 NPA 部门执行计划的制定与实施情况，随后介绍了 UNIAP 中国办公室根据年度工作计划已完成和正在开展的各项工作。正在开展的工作主要有：9 月与国务院妇儿工委办公室合作举办的妇儿工委系统的实施 NPA 培训班、与外交部合作 10 月召开的国际研讨会、与民政部合作在厦门的试点工作。各国际组织对活动的整体安排表示支持。世界宣明会、UNICEF 和 ILO 将资助国际研讨会，ILO 并将资助国务院妇儿工委系统实施 NPA 培训班。

《中国反对拐卖妇女儿童行动计划》培训研讨会在烟台举行

摘自：

http://www.china-woman.com/rp/main?fid=open&fun=show_news&from=view&nid=33563

中国妇女报本报记者朱莉发自烟台 7 月 11 日, 全国妇联贯彻落实《中国反对拐卖妇女儿童行动计划》培训研讨会在山东烟台举行。公安部、民政部、国务院妇儿工委办

室、全国妇联反拐工作组成员单位和来自 31 个省区市的妇联维权干部共计 120 余人参加了会议。联合国儿童基金会驻华代表应邀出席会议并致辞。此次会议旨在总结多年来妇联组织配合公安部门与国际组织合作开展反拐工作取得的成果，探讨反拐工作中存在的问题，进一步提高妇联系统参与反对拐卖工作的能力。

云南曲靖警方破获系列拐卖案

摘自：http://news.yahoo.com/s/afp/20080714/wl_asia_afp/chinacrimetraffickingchildren

法新社周一传出消息称中国警方已逮捕 18 名在西南地区拐卖妇女儿童的嫌疑人。始起今年 5 月在云南省的儿童失踪案件，警方经过两个月的侦察，抓获 18 名参与在云南、贵州、河南和山东省拐卖行为的嫌疑人。涉案的被害人中有七名儿童，年龄在三四岁左右，还有一个新生婴儿，均已安全送回曲靖市父母身边；一名妇女年龄不详，也已获救。

上月广东省判处一男子死刑，该男子于 2001 年到 2004 年间指使其拐卖团伙成员以平均每人 1800 美元的价格成交了 38 名男童。去年 9 月，中国警方在山东省捣毁了一个婴儿拐卖团伙，该团伙买卖了至少 40 个婴幼儿。

甘肃启动“警务阳光进家庭”活动

摘自：<http://www.womenwatch-china.org/article.asp?id=3368>

中国妇女报 本报兰州讯（记者袁鹏）7 月 2 日，记者从甘肃省妇联了解到，为打击拐卖妇女儿童犯罪和严重侵害妇女儿童违法犯罪活动，切实维护妇女儿童合法权益，日前，由甘肃省公安厅刑警总队和省妇联权益部决定开展的“警务阳光进家庭”活动正式启动。开展“警务阳光进家庭”的目标在于：通过深入社区、家庭，了解被拐卖和受侵害妇女儿童的情况，最大限度减少严重侵害妇女儿童权利等犯罪行为的发生，最大限度地减轻受侵害妇女儿童遭受的身心伤害。

* * * * *

For more information about other UNIAP trafficking news digests, please contact the following:

- UNIAP Regional news digest: uniap.mekong@un.or.th
- UNIAP Cambodia news digest: info.uniap.kh@undp.org
- UNIAP China news digest: uniapchina@yahoo.cn
- UNIAP Lao PDR news digest: phimmasone.thongphataysack@undp.org
- UNIAP Myanmar news digest: ayhtut.uniapmm@undp.org
- UNIAP Thailand news digest: uniap_thai@un.or.th
- UNIAP Vietnam news digest: uniapvietnam@vnn.vn

Publication of the information herein does not constitute an official endorsement or approval by the United Nations Inter-Agency Project against Human Trafficking in the Greater Mekong Sub Region China. The views, opinions, and validity of information expressed are solely the responsibility of the original source.

If you have been sent this News E-Digest by a colleague and would like to subscribe, send an email with the word ‘Subscribe’ in the subject line to uniapchina@yahoo.cn. If you do not wish to receive further messages from UNIAP China Team, please notify us by replying to this message and typing "unsubscribe" in the subject line.

Previous editions of UNIAP China News E-Digest can be found in our Website: <http://www.notip.org.cn>

If you have any human trafficking news/ advocacy/ events/ others that you would like to circulate via the UNIAP China News Digest, please send your submissions and your contact detail to this email address.

UNIAP China Office

Address: 5-2-131 Tayuan Diplomatic Compound
No.1 Xindonglu, Chaoyang District
Beijing 100600, P.R. China
Tel: (+ 86 10) 6420 1827, 6420 3307, 6420 1671
Fax: (+ 86 10) 6420 3115
Email (general): uniapchina@yahoo.cn
Website: <http://www.notip.org.cn>, www.no-trafficking.org

* * * * *

本刊所登消息并不代表 UNIAP 办公室的意见和观点，由原信息部门负责。

如您想预订，请回邮件至 uniapchina@yahoo.cn，注明预订即可。如果您不希望收到 UNIAP 提供的信息，请在回信中答复“不预订”。

往期的中国反拐新闻文摘可查寻 UNIAP 中国办公室的网址 <http://www.notip.org.cn>。

如果您有反对拐卖人口方面的信息、宣传资料或其他相关消息，希望通过我们的周刊与大家交流，请与我们联系。联系方式如下：

UNIAP 中国办公室

地址：中国北京朝阳区新东路 1 号、塔园外交公寓 5-2-131
邮编：100600
电话：(+ 86 10) 6420 1827, 6420 3307, 6420 1671
传真：(+ 86 10) 6420 3115
电子邮件 (办公室)： uniapchina@yahoo.cn
项目网页： <http://www.notip.org.cn>, www.no-trafficking.org